



浙江旅游职业学院

TOURISM COLLEGE OF ZHEJIANG

Admissions Guide for
International Students 2025

2025 留学生招生简章





浙江旅游职业学院成立于1983年是一所公办高等旅游院校。学校拥有萧山、千岛湖两个校区,教职员740余人,在校生13000余人,开设30个与旅游业密切相关专业。学校坐落于浙江省省会杭州,距离上海2小时车程。

学校是浙江省第一批具有招收外国留学生资格的高职院校。自2002年起,我校吸引了来自韩国、俄罗斯、乌克兰、荷兰、西班牙、意大利、日本、乌干达、肯尼亚、南非等国家1100余名留学生来校接受学历教育、旅游汉语和中式烹饪学习。

学生在“丝路工匠”国际技能大赛、“一带一路”国际技能大赛、浙江省大学生中华经典诵读、“诗画浙江”外国人故事会、中华茶奥会等比赛中取得优异成绩。

Established in 1983, Tourism College of Zhejiang (TCZJ) is a public college of higher tourism education. TCZJ has two campuses located in Xiaoshan and Qiandao Lake with staff over 740 and more than 13,000 full-time students, and offers about 30 tourism-related majors. The school is located in Hangzhou, the capital of Zhejiang Province, 2 hours' drive from Shanghai.

TCZJ is the first vocational college qualified to recruit international students in Zhejiang Province. Since 2002, more than 1100 international students from South Korea, Russia, Ukraine, the Netherlands, Spain, Italy, Japan, Uganda, Kenya, South Africa and other countries have been attracted to TCZJ for academic education, tourism Chinese and Chinese culinary arts.

Students have achieved excellent results in competitions such as “The Silk Road Craftsman” International Skills Competition, “Belt and Road” International Skills Competition, Zhejiang Chinese Classics Recitation Competition, “Picturesque Zhejiang” storytelling Contest for Foreigners, Chinese Tea Wonderful Game, etc.



招生项目 / ENROLLMENT PROGRAMS

◎ 学历项目 College Degree Program

项目名称	核心课程	学 制
烹饪工艺与营养	中餐汉语、中国饮食文化、中式烹调工艺、中式冷菜工艺、中式面点工艺、中国名菜制作、中式冷菜制作、中国名点制作、原料知识、中式厨房管理、中餐馆创业指南、中式宴席服务	3年
电子商务	商务汉语、电子商务实务、新媒体营销、图像处理技术、网络沟通与服务、电子商务视觉设计、商务数据分析基础、旅游电子商务	3年
酒店管理与数字化运营	酒店汉语、酒店概论、沟通技巧、服务心理学、酒店美学、前厅服务与管理、客房服务与管理、餐饮服务与管理、管理学原理、酒店信息管理技术、酒店数字化营销、酒店收益管理、数字化设备运行与管理	3年

Program	Main Courses	Duration
Culinary Technology & Nutrition	Chinese Culinary Chinese, Chinese Culinary Culture, Chinese Culinary Skills, Chinese Cold Dishes Skills, Chinese Pastry, Production of Chinese Famous Dishes, Production of Chinese Cold Dishes, Production of Chinese Famous Pastry, Culinary Material Knowledge, Chinese Kitchen Management, Chinese Restaurant Business Guide, Chinese Banquet Service	3 Years
E-commerce	Business Chinese, E-commerce Practice, New Media Marketing, Image Processing Techniques, Network Communication & Service, E-commerce Visual Design, The ABC of Business Data Analysis, Tourism E-commerce	3 Years
Hotel Management and Digital Operation	Hotel Chinese, Introduction of Hotel Industry, Communication Skills, Psychology in Service Industry, Hotel Aesthetics, Front Office Operation, Housekeeping Operation, F&B Operation, Principle of Management, Intelligence Technology Management of Hotel, Hotel Digital Marketing, Hotel Yield Management, Digital Equipment Operation and Management	3 Years

◎ 非学历项目 Non-Degree Program

项目名称	核心课程	学 制
旅游汉语	综合汉语、旅游汉语、HSK教程、中国旅游概况、中华传统文化、中华才艺	1-2学期
商务汉语	综合汉语、商务汉语、HSK教程、中国商务文化、跨文化商务沟通、中华传统文化、中华才艺	1-2学期
中式烹饪	中餐汉语、中餐冷菜制作、中餐热菜制作、中式点心制作、中国饮食文化、中华传统文化、中华才艺	1-2学期

Program	Main Courses	Duration
Tourism Chinese	Comprehensive Chinese, Tourism Chinese, HSK Tutorial, General Situation of Chinese Tourism, Chinese Traditional Culture, Chinese Arts	1-2 Semester(s)
Business Chinese	Comprehensive Chinese, Business Chinese, HSK Tutorial, Chinese Business Culture, Cross-cultural Business Communication, Chinese Traditional Culture, Chinese Arts	1-2 Semester(s)
Chinese Culinary Course	Chinese Culinary Chinese, Production of Chinese Cold Dishes, Production of Chinese Hot Dishes, Production of Chinese Dim Sum, Chinese Culinary Culture, Chinese Traditional Culture, Chinese Arts	1-2 Semester(s)

费用 FEES



项 目		费用
学费	烹饪工艺与营养(学历)	
	电子商务(学历)	6000元/学年
	酒店管理与数字化运营(学历)	
	旅游汉语(非学历)	4800元/学期;8000元/学年
	中式烹饪(非学历)	6000元/学期;12000元/学年
	住宿费	六人间1200元/学年
	留学生保险	800元/年
	留学生体检费	约550元/次
教材费		约300元/学期

注:吸食毒品在中国是违法行为,学校体检包含毒品检测。

Items		Expenses
Tuition	Culinary Technology & Nutrition (Degree)	
	E-commerce (Degree)	6,000 RMB per year
	Hotel Management and Digital Operation (Degree)	
	Tourism Chinese (Non-Degree)	4,800 RMB per semester; 8,000 RMB per year
	Chinese Culinary Course (Non-Degree)	6,000 RMB per semester; 12,000 RMB per year
	Accommodation	1,200 RMB per year(6-bed dorm)
	Insurance	800 RMB per year
	Physical Exam	About 550 RMB per test
Book Fee		About 300 RMB per semester

Note: Marijuana and drug addiction are illegal and strictly prohibited by Chinese laws, College physical examination includes drug addiction tests.



奖学金

SCHOLARSHIP

成绩优异,参加竞赛、通过汉语水平考试、获得职业技能证书等表现优秀,可参评奖学金。

Scholarships are awarded based on academic excellence, competition achievements, HSK results, or vocational certifications.

申请时间 / APPLICATION PERIOD

春季学期:每年9月至12月

Spring semester: From September to December

秋季学期:每年3月至6月

Autumn semester: From March to June



申请资格 / ELIGIBILITY

- ① 年龄在18-30岁之间,身心健康、品行端正的非中国籍公民;
Non Chinese citizens aged between 18 and 30, with good physical and mental conditions and good conduct.
- ② 高中毕业或具有同等学力。
Should have the same academic qualifications as graduating from high school.

申请流程 / APPLICATION PROCEDURES

登陆报名网站(<https://tourzj.at0086.cn/>)，填报个人信息，提交报名材料。

注:申请者应定期查看报名网站信息和邮件,学校将与申请者联系申请材料或者面试事宜。

Land registration website, fill in personal information, to submit application materials at <https://tourzj.at0086.cn/>.

Note: Applicants are expected to check their online application account and email regularly as TCZJ's Admissions Office may contact them when necessary.

申请流程图 Application Flow Chart





申请材料 / APPLICATION DOCUMENTS

- (1) 证件照(近6个月2寸免冠照片)
- (2) 护照首页扫描件
- (3) 经公证的高中毕业证书或预毕业证明
- (4) 经公证的高中成绩单扫描件
- (5) 体检证明
- (6) 无犯罪记录证明(6个月内)
- (7) 无吸毒史声明
- (8) 经济能力证明:提供足以保障其来华留学期间的学习、生活、国际旅行等合理费用的存款证明
- (9) 已在华学习学生须提供原学校学习情况证明
- (10) 可提供其他相关材料,如语言水平证明、推荐信、工作证明等。

- (1) Registration photo: 2-inch recent colored photo
- (2) Scanning copy of applicant's passport
- (3) Copy of your notarized high school diploma or official proof of student status from their current school
- (4) Copy of your notarized high school academic transcripts
- (5) Certificate of Physical Examination
- (6) Police Certificate (within 6 months)
- (7) A statement of no drug addiction history
- (8) Bank Statement: to prove that the applicant has sufficient funds to cover his or her tuition, accommodation, living expenses, and international travel during his or her study in China.
- (9) Applicant who is studying in China when s/he applies, s/he should provide a study performance statement from the universities they are studying in.
- (10) Other materials, if available, such as certificates of language, Letter of Recommendation, certificate of working experience, etc.



浙江旅游职业学院
TOURISM COLLEGE OF ZHEJIANG

联系方式 Contact information

联系人:颜莎莎

Contact Person: Yan Shasha

电话:+86-571-8273 6651

Tel:+86-571-8273 6651

邮件:sieadmission@tourzj.edu.cn

Email: sieadmission@tourzj.edu.cn

网站:<https://www.tourzj-edu.com/>

Website: <https://www.tourzj-edu.com/>